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طرح دارویار برای اینکه به نتایج مطلوب و هدفگذاریشده خود برسد، باید زنجیره
تامین دارو را به صورت جامع و کامل در نظر بگیرد.

 

طرح دارویار با هدف افزایش تعداد داروهای تحت پوشش بیمه و کاهش هزینههای پرداختی
از سوی بیماران از چندی پیش اجرایی شده است. وزارت بهداشت درباره این طرح  اعلام
کرده که در طرح دارویار، در راستای سیاستهای کلی نظام سلامت مبنی بر مدیریت منابع

از طریق نظام بیمهای، یارانه داروها به انتهای زنجیره منتقل میشود و از طریق
بیمهها به مصرفکننده نهایی تخصیص مییابد. اگرچه همچنان انتقادهایی از سوی برخی

نهادها از جمله اعضای کمیسیون بهداشت و درمان مجلس به نحوه و زمان اجرای این طرح
و مهیا نبودن زیرساختهای مربوط به آن در رسانهها منتشر میشود اما به نظر میرسد
که دستاندرکاران وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو فعلا از روند اجرای آن رضایت

دارند. اما اجرای طرح دارویار از نظر فعالان صنعت داروسازی کشور دارای چه
مزیتهایی برای این صنعت است و آیا خواهد توانست شرکتهای داروسازی را از چالشهای

اقتصادی فعلی رها کند؟!

همه زنجیره تامین باید دیده شود
دکتر مصطفی صفاری، مدیرعامل شرکت داروسازی جابربنحیان طرح دارویار با توجه به

دیده شدن شرکتهای تولیدی جذابیتهای خاص خود را برای صنعت دارویی کشور دارد و به
طور کلی میتواند برای بهبود وضعیت شرکتهای دارویی مفید باشد.

به گزارش مجله خبری غذا و دارو، دکتر صفاری در این زمینه خاطرنشان کرد: این طرح
کمک میکند که این شرکتها از حالت زیاندهی خارج شوند و صنعت داروسازی کشور از

بحران خارج شود اما این موضوع به شرطی محقق میشود که دوباره افزایش قیمت مضاعفی
از سوی تامینکنندگان مواد اولیه به شرکتهای تولیدکننده تحمیل نشود.

وی در این باره افزود: اگر طرح دارویار زنجیره تامین دارو را به صورت جامع و
کامل ببیند و از تامین مواد اولیه تا شرکتهای پخش را در کنار تولیدکنندگان در

نظر بگیرد، میتواند طرح موفقی باشد. اما اگر با اجرای این طرح، شرکتهای
تولیدکننده از سوی دیگر در تامین مواد اولیه با تامین کنندگان یا در عرضه با
شرکتهای پخش دچار چالش شوند، شرایط پس از مدت کوتاهی دوباره به سمت بحران پیش
خواهد رفت و در کوتاهترین زمان کشور با کمبود اقلام دارویی زیانده مواجه خواهد

شد.

کمبود نقدینگی مشکلآفرین است
دکتر صفاری در پایان با اشاره به تاثیر میزان نقدینگی شرکتهای داروسازی در

استمرار تولید گفت: جدا از موارد ذکر شده برای اینکه طرح دارویار بتواند حداکثر
اثربخشی را داشته باشد، باید از سوی بانکها در مورد نقدینگی نیز گشایشی صورت
گیرد و همکاری بیشتری با شرکتهای تولیدکننده انجام شود تا این شرکتها از نظر

نقدینگی دچار مشکل نشود و خطوط تولید بتوانند استمرار تولید خود را حفظ کنند.//
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